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PROTOKÓŁ Nr II/18   
z przebiegu II zwyczajnej Sesji Rady Gminy Kiwity VIII kadencji                                                      

odbytej w dniu 21 grudnia  2018 r.  
w budynku dawnego Gminnego Ośrodka Kultury w Kiwitach ( Kiwity 2 ) 

 
W sesji uczestniczyło 14 radnych na 15 osobowy skład rady , co stanowi 93,33 %  - nieobecna 
radna Pani Dorota Krzyżan , lista obecności w załączeniu  ( załącznik Nr 1 ) , spoza rady w 
obradach uczestniczyli : 
 
1. wójt – Wiesław Tkaczuk 
2. skarbnik – Iwona Plaskota 
3. sekretarz - Aleksandra Zmitrowicz, 
 
Ad.1 Sesje otworzył o godz. 10:15 i przewodniczył obradom Przewodniczący Rady Gminy 
Rafał Wojczulanio  , który przywitał pracowników Urzędu Gminy  , radnych , mieszkańców i 
gości - lista gości i mieszkańców w załączeniu ( załącznik Nr 2 ).  
 
Po tym punkcie Przewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Wojczulanio oddał głos obecnemu na 
obradach Wicestaroście Lidzbarskiemu Panu Jarosławowi Kogutowi.  
 
Pan Starosta pogratulował wójtowi wyboru na kolejna kadencję , pogratulował radnym wyboru 
i wręczył pisemne życzenia . Pan Starosta zadeklarował współpracę z samorządem naszej gminy. 
 
Po krótkim wystąpieniu Pana Starosty Przewodniczący przystąpił do porządku obrad. 
 

Porządek obrad II Zwyczajnej Sesji Rady Gminy Kiwity przedstawia się następująco : 
 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad 
2. Zatwierdzenie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji  
4. Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Kiwity na lata 2019-2034 oraz Budżet Gminy 

Kiwity na 2019 r.  
5. Uchwała Nr RIO.VIII-0120-616/18 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 20 listopada 2018 r. w sprawie opinii o 
przedłożonym przez Wójta Gminy Kiwity projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kiwity na lata 2019-2034.  

6. Uchwała Nr RIO.VIII-0120-617/18 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 20 listopada 2018 r. w sprawie opinii o 
przedłożonym przez Wójta Gminy Kiwity projekcie uchwały budżetowej na 2019 r. oraz 
o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego w tym projekcie. 

7. Opinia Komisji Planu , Budżetu i Finansów 
8. Dyskusja nad wieloletnią prognoza finansową gminy i projektem budżetu gminy                         

na 2019 r.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Kiwity na 

lata 2018-2027  
10. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2018 r.  
11.  ustalenia wysokości miesięcznego wynagrodzenia Wójtowi Gminy  
12. Podjęcie uchwały w sprawie Programu Rozwiazywania Problemów Alkoholowych i 

Narkomanii na rok 2019. 
13.  Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w 

zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023.  
14. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 
pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych  wieloletnim rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 
w formie świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 
objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-
2023. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kiwity na lata 
2019-2034  

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Kiwity na 2019 r.  
18. Interpelacje i zapytania  
19. Zakończenie obrad 

 

 
 

Ad.2 Porządek obrad został przyjęty 14 głosami za ( jednogłośnie )  
 

Ad 3. Protokół z przebiegu I sesji Rady Gminy Kiwity  był dostępny do wglądu w Urzędzie 
Gminy , na stronie internetowej BIP , w Systemie  Rada i w dniu II sesji wyłożony na sali 
obrad .  
 
Radni nie mieli uwag do protokołu z poprzedniej sesji i przyjęli go 14 głosami za                              
( jednogłośnie ) 

 
 
Ad 4.  
 

Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Kiwity na lata 2019-2034 oraz Budżet 
Gminy Kiwity na 2019 r. 

 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał punkt i wyjaśnił , że jest to punkt do procedury 
uchwalenia WPF i budżetu gminy na 2019 r.  
 

 
 

Ad 5, 6 
 
 
Uchwała Nr RIO.VIII-0120-616/18 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Olsztynie z dnia 20 listopada 2018 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta 
Gminy Kiwity projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kiwity na lata 2019-

2034. 
Uchwała Nr RIO.VIII-0120-617/18 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Olsztynie z dnia 20 listopada 2018 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta 
Gminy Kiwity projekcie uchwały budżetowej na 2019 r. oraz o możliwości sfinansowania 

deficytu budżetowego przedstawionego w tym projekcie. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Wojczulanio odczytał treść uchwał RIO i zadał 
pytanie czy ktoś z radnych ma zapytania bądź uwagi do uchwał RIO .  
Radni nie mieli uwag ani zapytań . 
 

Uchwały RIO w załączeniu do protokołu – odpowiednio załącznik Nr 3 i 4   
 
Ad 7. 

Opinia Komisji Planu , Budżetu i Finansów 
 
 Opinię Komisji odczytała radna Pani Elżbieta Pasternak – członek komisji . 
Przewodniczący zadał pytanie czy ktoś z radnych ma zapytania lub uwagi do przedstawionej 
opinii ?  
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- zapytanie zgłosiła radna Pani Wanda Harań  
Jaki jest limit zadłużania się gminy ? Gmina Kiwity zadłuża się w szybkim tempie . 
- odpowiadał wójt – nie zgadzam się ze stwierdzeniem Pani radnej – nasza gmina nie zadłuża 
się w zastraszającym tempie , zadłużenie gminy wynosi niewiele ponad 8 % . 
- Radna Pani Wanda Harań – planuje się zadłużenie na koniec roku 2019 na poziomie ponad 
12% . 
- Pan wójt – zadłużenie staje się niebezpieczne jeżeli zbliża się do poziomu 30% , wtedy należy 
się już poważnie zastanawiać nad możliwościami spłaty długu , nasze zadłużenie jest niskie i 
bezpieczne.  Gmina musi spełniać warunki określone w przepisach ustawy o finansach 
publicznych. Pani Skarbnik wyjaśniła , że po zmianie przepisów nie ma jako takiego 
określonego limitu zadłużania się.  
- Radna Pani Wanda Harań – czy w gminie jest opracowany plan oszczędności wydatków 
bieżących ?  
- Pan wójt – w Gminie nie ma dokumentu - planu oszczędności , na bieżąco monitorowany jest 
stan wydatkowania środków . Można zwiększać dochody lub eliminować wydatki. Nie będziemy 
zwiększać dochodów kosztem obciążeń podatkowych mieszkańców .                                                           
Nasza gmina jest gminą o ograniczonych możliwościach dochodowych . 
Budżet gminy konstruowany jest na planie100% wpływów dochodowych, a takich wpływów 
nigdy nie ma , dlatego ogranicza się wydatki , każdy wydatek jest przemyślany i dokonywany 
wtedy , gdy jest niezbędny.  
Radna Pani Wanda Harań – są już przykłady zniesienia gminy , brak inwestycji doprowadza do 
upadłości gmin , na to nakładają się rządowe zadania z brakiem ich pełnego finansowania i 
gminy mają poważne problemy, są ograniczenia np. obszary Natura 2000.  Konieczna jest analiza 
wydatków.   
- Pan wójt – cieszy mnie Pani wypowiedź , troska o budżet , rozwój i gospodarkę finansową . 
Położenie naszej gminy na uboczu sprawia trudności w pozyskiwaniu inwestorów – brak 
głównych szlaków komunikacyjnych . Mimo pewnych utrudnień gmina pozyskała poważnego 
inwestora i w niedalekiej przyszłości będzie budowany zakład przetwórstwa owocowo-
warzywnego w obrębie Kobiela przy drodze wojewódzkiej , na terenie wykupionym od gminy.  
Gmina będzie ponosiła również koszt opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w obrębie Maków na obszarze ponad 100 ha. Stwarzamy możliwości do 
zwiększania dochodów . Budowa farm wiatrowych jest ograniczona ze względu na obostrzenia 
prawne na obszarze Warmii i Mazur.  
 
W tym punkcie nie było więcej zapytań.  
 
Opinia komisji  w załączeniu do protokołu –załącznik Nr 5   
 
Ad 8. 

Dyskusja nad wieloletnią prognoza finansową gminy i projektem budżetu gminy                         
na 2019 r. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję . 
 
Radny Pan Krzysztof Adamek – radni muszą szukać oszczędności a w gminie dublowane są 
etaty , dlaczego dodatkowo zatrudniona osoba w gminie spisuje stany liczników za wodę ? – to 
jest zdublowany etat.  
- Pan wójt – poprzedni system dokonywania opłat za wodę i ścieki oparty na prognozach 
zużycia sprawiał ogromne problemy mieszkańcom , dlatego podjąłem decyzję o zatrudnieniu 
inkasenta i przejściu na system faktycznego zużycia , wpływy z tytułu opłat za wodę i ścieki od 
razu się zwiększyły. Ponadto Pani zatrudniona na tym stanowisku jest potrzebna w Urzędzie ,  
jest pomocą administracyjną dla świadczeń rodzinnych , szczególnie w okresach zasiłkowych , 
gdzie przygotowywanych i wystawianych jest bardzo dużo decyzji.  
 Radny Pan Krzysztof Adamek – proszę o przedstawienie zaległości w opłatach za wodę w 
okresie przed zatrudnieniem inkasenta i po zatrudnieniu . 
Radna Pani Wanda Harań –to , że inkasent wystawia faktury nie oznacza , że są wyższe 
wpływy do budżetu.  
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- Pan wójt – pracownicy przygotowywali Państwu wykazy odnośnie zaległości w opłatach z 
różnych tytułów , byli wyłączeni z bieżącej pracy na kilka dni , przygotujemy analizę w 
najbliższym możliwym terminie( zaległości w opłatach za wodę w okresie przed zatrudnieniem 
inkasenta i po zatrudnieniu ). Wyższe wpływy do budżetu gminy to nie przypis należności ale 
faktycznie zainkasowane środki .  
Radny Pan Krzysztof Adamek – dlaczego nie ma zatrudnionego operatora na ciągnik ? taka 
osoba mogłaby zarówno pracować ciągnikiem jak i dokonywać odczytów liczników za wodę.  
- Pan wójt – utworzenie grupy pracowników fizycznych , w tym osoby do drobnych napraw i 
remontów już od dawna jest sprawą ważną , w chwili obecnej nie stać gminy na zatrudnienie 
dodatkowych osób.  
 
Dyskusja się zakończyła. 
  
Przewodniczący zarządził krótką przerwę w obradach.  
 
 Wznowienie obrad po przerwie . 
 
Ad 9. 

 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Kiwity na 

lata 2018-2027 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Wojczulanio odczytał treść uchwały. 
 
Do przedstawionej uchwały nie było żadnych uwag ani zapytań. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie z wykorzystaniem urządzeń umożliwiających 
sporządzenie i utrwalenie wykazu imiennego głosowania – System  Rada  
 
Uchwała Nr II/4/18  z dnia 21 grudnia  2018 r. w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej gminy Kiwity  na lata 2018-2027  została podjęta 14 głosami za       / jednogłośnie 
/-  uchwała w załączeniu ( załącznik Nr  6) , wykaz imiennego głosowania radnych w 
załączeniu ( załącznik Nr  6a ) 
 
Ad 10. 

 
Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2018 r.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Wojczulanio odczytał treść uchwały. 
 
Do przedstawionej uchwały nie było żadnych uwag ani zapytań. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie z wykorzystaniem urządzeń umożliwiających 
sporządzenie i utrwalenie wykazu imiennego głosowania – System  Rada  
 
Uchwała Nr II/5/18  z dnia 21 grudnia  2018 r. w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 
gminy na 2018 r.  została podjęta 14 głosami za       / jednogłośnie /-  uchwała w załączeniu 
( załącznik Nr  7) , wykaz imiennego głosowania radnych w załączeniu ( załącznik Nr  7a ) 
 
Ad 11. 
 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości miesięcznego wynagrodzenia Wójtowi 
Gminy 

 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Wojczulanio odczytał treść uchwały. 
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Do przedstawionej uchwały nie było żadnych uwag ani zapytań. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie z wykorzystaniem urządzeń umożliwiających 
sporządzenie i utrwalenie wykazu imiennego głosowania – System  Rada  
 
Uchwała Nr II/6/18  z dnia 21 grudnia  2018 r. w sprawie ustalenia wysokości miesięcznego 
wynagrodzenia Wójtowi Gminy została podjęta 13 głosami za , przy 1 wstrzymującym się       
-  uchwała w załączeniu ( załącznik Nr  8) , wykaz imiennego głosowania radnych w 
załączeniu ( załącznik Nr  8a ) 
 
 
Ad 12. 

 
Podjęcie uchwały w sprawie Programu Rozwiazywania Problemów Alkoholowych i 

Narkomanii na rok 2019. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Wojczulanio odczytał treść uchwały. 
 
Do przedstawionej uchwały nie było żadnych uwag ani zapytań. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie z wykorzystaniem urządzeń umożliwiających 
sporządzenie i utrwalenie wykazu imiennego głosowania – System  Rada  
 
Uchwała Nr II/7/18  z dnia 21 grudnia  2018 r. w sprawie Programu Rozwiazywania Problemów 
Alkoholowych i Narkomanii na rok 2019.została podjęta 14 głosami za , /jednogłośnie/ -  
uchwała w załączeniu ( załącznik Nr  9) , wykaz imiennego głosowania radnych w załączeniu 
( załącznik Nr  9a ) 

 
Ad 13. 
 

Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w 
zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Wojczulanio odczytał treść uchwały. 
 
W sprawie przedstawionej uchwały i rządowego programu , radny Pan Zygmunt Wieczorek 
poprosił kierownika GOPS Panią Halinę Żebrowską o krótkie omówienie tematu.  
Pani kierownik GOPS Halina Żebrowska krótko omówiła rządowy program , który składa się z                
3 modułów , aby uprawnieni mieszkańcy gminy mogli korzystać z programu dożywiania rada 
gminy podejmuje w tym zakresie 3 uchwały . Kryterium dochodowe uprawniające do 
korzystania z programu wynosi od 1 września 2018 r. dla osoby samotnie gospodarującej 701 zł 
, dla osób w rodzie 528 zł na osobę .  
 
Po omówieniu zasad korzystania z programu Przewodniczący zarządził głosowanie z 
wykorzystaniem urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie wykazu imiennego 
głosowania – System  Rada  
 
Uchwała Nr II/8/18  z dnia 21 grudnia  2018 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 
osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023. 
została podjęta 14 głosami za , /jednogłośnie/ -  uchwała w załączeniu ( załącznik Nr  10) , 
wykaz imiennego głosowania radnych w załączeniu ( załącznik Nr  10a ) 

 
Ad 14. 
 

Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 
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pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych  wieloletnim rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Wojczulanio odczytał treść uchwały. 
 
Do przedstawionej uchwały zapytanie zgłosiła radna Pani Wanda Harań – ile wynosi wkład 
własny gminy w realizację programu dożywiania ?  
- odpowiadała kierownik GOPS-u Pani Halina Żebrowska – do 40% , jednak  po 
przedstawieniu sytuacji , złożeniu odpowiedniego wniosku do Wojewody , można liczyć na 
akceptację 20% wkładu własnego .  
- radna Pani Wanda Harań – czy wkład własny gminy w realizację programu został ujęty w 
budżecie gminy  na 2019 r. ? i jaka jest to kwota ? 
- odpowiadała Pani skarbnik – zaplanowano wstępnie 25 000 zł udziału gminy , łączny koszt 
56 764 zł.  
- radna Pani Wanda Harań – czyli udział gminy wynosi ponad 50% , a nie 20% . 
- wyjaśniała Pani skarbnik – są to kwoty obecnie ujęte w planie dochodów i wydatków , 
natomiast w rozliczeniu rocznym wskaźnik udziału gminy kształtuje się rzeczywiście na 
poziomie 20%. 
- radna Pani Wanda Harań – proszę , aby materiały przygotowywane radnym ( projekty 
uchwał) zawierały analizę skutków finansowych ich podjęcia. 
 
Po wyczerpaniu zapytań  Przewodniczący zarządził głosowanie z wykorzystaniem urządzeń 
umożliwiających sporządzenie i utrwalenie wykazu imiennego głosowania – System Rada  
 
Uchwała Nr II/9/18  z dnia 21 grudnia  2018 r. w sprawie podwyższenia kryterium 
dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w 
formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych  wieloletnim 
rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. została podjęta 14 
głosami za , /jednogłośnie/ -  uchwała w załączeniu ( załącznik Nr  12) , wykaz imiennego 
głosowania radnych w załączeniu ( załącznik Nr  12a ) 
 
 
Ad 15. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 
formie świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 
 
Do przedstawionej uchwały nie było żadnych uwag ani zapytań. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie z wykorzystaniem urządzeń umożliwiających 
sporządzenie i utrwalenie wykazu imiennego głosowania – System  Rada  
 
Uchwała Nr II/10/18  z dnia 21 grudnia  2018 r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 
w zakresie dożywiania w formie świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 
dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-
2023.została podjęta 14 głosami za , /jednogłośnie/ -  uchwała w załączeniu ( załącznik Nr  
13) , wykaz imiennego głosowania radnych w załączeniu ( załącznik Nr  13a ) 

 
 

Ad 16. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kiwity na lata 2019-
2034 

 
Do przedstawionej uchwały nie było żadnych uwag ani zapytań. 
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Przewodniczący zarządził głosowanie z wykorzystaniem urządzeń umożliwiających 
sporządzenie i utrwalenie wykazu imiennego głosowania – System  Rada  
 
Uchwała Nr II/11/18  z dnia 21 grudnia  2018 r. w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Kiwity na lata 2019-2034.została podjęta 14 głosami za , /jednogłośnie/ -  uchwała w 
załączeniu ( załącznik Nr  14) , wykaz imiennego głosowania radnych w załączeniu                                    
( załącznik Nr  14a ) 

 
 

Ad 17. 
 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Kiwity na 2019 r. 
 
Do przedstawionej uchwały nie było żadnych uwag ani zapytań. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie z wykorzystaniem urządzeń umożliwiających 
sporządzenie i utrwalenie wykazu imiennego głosowania – System  Rada  
 
Uchwała Nr II/12/18  z dnia 21 grudnia  2018 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy Kiwity na 
2019 r. .została podjęta 14 głosami za , /jednogłośnie/ -  uchwała w załączeniu ( załącznik 
Nr  15) , wykaz imiennego głosowania radnych w załączeniu  ( załącznik Nr  15a ) 

 
Ad 18. 

 
Interpelacje i zapytania  

 
W tym punkcie o głos poprosiła Pani Barbara Kułdo . Pani Kułdo zapoznała radę z problemem 
bezdomności zwierząt , którym zajmuje się na co dzień jako inspektor TOZ w Olsztynie. Pani 
Barbara prowadzi w Kiwitach przytulisko dla bezdomnych zwierząt ,  na umieszczanie psów , 
utrzymanie ich otrzymuje drobne środki finansowe zgodnie z zawartą umową z Gminą Kiwity.       
W przytulisku przebywa ciągle 6 do 7 bezpańskich psów.  Potrzeby w zakresie opieki nad 
bezdomnymi zwierzętami są znacznie większe niż możliwości przytuliska , dlatego gmina 
posiada boksy z budami dla psów na terenie oczyszczalni ścieków w Kiwitach.  
Zwierzętami przebywającymi na terenie oczyszczalni zajmowała się nieodpłatnie Pani Kułdo. 
W związku z ogromnym obciążeniem Pani Barbary gmina zawarła z Nią umowę zlecenia na 
opiekę za 450 zł brutto.  
Pani Barbara Kułdo zwróciła się do Rady Gminy z wnioskiem o przedłużenie tej umowy.                      
Pan wójt – inicjatywy budowy i utrzymania schroniska dla bezdomnych zwierząt na terenie 
Powiatu Lidzbarskiego nie podjęły samorządy , a problem bezdomności psów pozostał . 
Panią Kułdo poprosimy po Nowym Roku i gmina zawrze ponownie umowę na opiekę nad 
bezdomnymi psami na oczyszczalni.   
 
zapytania złożyli : 
 

1) Radny Pan Zygmunt Wieczorek – kto odpowiada za odśnieżanie dróg gminnych ? – 
odpowiadał Pan wójt – Pan Jerzy Jędrzejewski . 

2) Przewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Wojczulanio – w związku z odśnieżaniem - 
gdzie można zadzwonić po godzinach pracy Urzędu lub w dni wolne od pracy jak zajdzie 
potrzeba odśnieżania ?  - odpowiadał Pan wójt – w ważnych sprawach związanych z 
utrzymaniem dróg można dzwonić do Pana Jerzego Jędrzejewskiego pod numer 
służbowego telefonu 668 291 771 . Gmina wykonuje odśnieżania własnymi środkami , 
ale jeżeli zachodzi potrzeba , przy intensywnych opadach śniegu gmina korzysta z usług 
rolników. W chwili obecnej opracowujemy harmonogram zimowego utrzymania dróg , 
jak będzie gotowy , to przekażemy harmonogram wszystkim radnym.  
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3) Radna Pani Wanda Harań – wniosek , aby posiedzenia komisji przed sesją odbywały się 
na małej Sali w GOK-u , w Urzędzie Gminy jest za mało miejsca . - odpowiadał Pan wójt 
– zgodnie z Pani wnioskiem posiedzenia komisji będą odbywały się w budynku GOK-u.  

4) Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Pachucki – co z przystankiem przed 
Tolnikami Wielkimi ? , nadal nie ma przystanku  -  odpowiadał Pan wójt – wiaty 
przystankowe takie jak np. w Bartnikach wykonywaliśmy własnymi siłami , niestety nie 
mamy obecnie pracowników , jeżeli będzie potrzeba to najwyżej wiata zostanie 
zakupiona. 

Ponadto Przewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Wojczulanio  - poinformował radnych , że 
do Przewodniczącego wpłynęło pismo Sołtysa wsi Maków , który prosił o przekazanie pisma 
wójtowi. Pan Przewodniczący odniósł się do tego w następujący sposób , w związku z tym , 
że pismo kierowane jest do wójta , zostanie przekazane wójtowi , nie będzie odczytywane na 
posiedzeniu rady.  

 
Ad 19. Zakończenie obrad. 
 
Sesja zakończyła się o godz. 12:35 złożeniem życzeń przez Proboszcza Parafii Kiwity ks. dr 
Józefa Leonowicza , odczytaniem fragmentu z Pisma Św. , złożeniem życzeń przez 
Przewodniczącego Rady Gminy , Wójta , wspólnym odśpiewaniem kolędy , podzieleniem się 
opłatkiem.  

 
 
Protokół zawiera strony od 1 do 8 
 
 
Protokolant    
 
Aleksandra                                                                                                     Przewodniczący obrad  

 
       Zmitrowicz                                                                                                Rafał Wojczulanio  
 


